

Sponsor information

Name: Andreas Trau
Agency: Statistics Canada
Bargaining unit: EC
E-mail: atrau@rogers.com

Application

Name: Charlene Lonmo
Position sought: Director of the National Executive Committee (NEC)
Agency: Statistics Canada
Bargaining unit: EC
E-mail: cvlonmo@gmail.com

I originally volunteered to be a NEC member when I heard that CAPE was looking for volunteers. I wanted to ensure the organization served its members with a high level of professionalism, in a manner that would meet its key tasks with high quality services.

The key tasks being collective bargaining and representation of our members in labour relations matters, all while being a transparent organization that keeps our membership informed.

I have been a member of the Finance Committee and chair of the Constitution and By-laws Committee. Our committees have addressed substantive issues and kept the members informed. The Constitution and By-laws Committee, working with legal counsel, has identified a list of issues to be addressed in the new term to help address the changes the organization has experienced since its creation almost 30 years ago.

During my five-year tenure on the NEC, the organization has made significant strides in improving our operational processes in the service of our members: new software and processes for managing finances in a manner that meets the highest professional standards, work on the front and back ends of the website to communicate with members and improved processes for oversight by the NEC. This work is well underway with the many of the projects completed, but there are other tasks facing the NEC.

I am seeking as second full term on the NEC to continue promoting more transparent and member-facing organization and to protect the interests of our members as we face

new technology-oriented challenges. I would also like the labour movement to demand transparency to get data on the longer term impacts of mRNA technologies.

Je me suis d'abord porté volontaire pour devenir membre du CEN lorsque j'ai appris que l'ACEP recherchait des bénévoles. Je voulais m'assurer que l'organisation servait ses membres avec un haut niveau de professionnalisme, d'une manière qui lui permette d'accomplir ses tâches principales avec des services de haute qualité.

Les tâches principales sont la négociation collective et la représentation de nos membres en matière de relations de travail, tout en étant une organisation transparente qui tient ses membres informés.

J'ai été membre de la commission des finances et président de la commission des statuts et du règlement intérieur. Nos commissions se sont penchées sur des questions de fond et ont tenu les membres informés. La commission des statuts et du règlement intérieur, en collaboration avec un conseiller juridique, a dressé une liste de questions à aborder au cours du nouveau mandat afin de tenir compte des changements que l'organisation a connus depuis sa création il y a près de 30 ans.

Au cours de mon mandat de cinq ans au sein du CNE, l'organisation a réalisé des progrès considérables dans l'amélioration de ses processus opérationnels au service de ses membres : nouveaux logiciels et processus pour gérer les finances d'une manière qui respecte les normes professionnelles les plus élevées, travail sur les parties avant et arrière du site web pour communiquer avec les membres et amélioration des processus de supervision par le CNE. Ces travaux sont bien avancés, de nombreux projets ayant été menés à bien, mais d'autres tâches attendent le CNE.

Je brigue un second mandat complet au sein du CNE afin de continuer à promouvoir une organisation plus transparente et plus proche des membres et de protéger les intérêts de nos membres face aux nouveaux défis liés à la technologie. J'aimerais également que le mouvement syndical exige la transparence pour obtenir des données sur les impacts à long terme des technologies de l'ARNm.